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PROTOKÓŁ NR 16/2021 
Z POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I ROZWOJU GOSPODARCZEGO 

RADY POWIATU W WAŁCZU 
Z DNIA 4.03.2021 R. W GODZ. 1200-1317 
W ZDALNYM TRYBIE OBRADOWANIA 

 
Zdalny tryb obradowania oznacza, że prowadzenie posiedzenia  przez Wiceprzewodniczącego Komisji 
Budżetu i Rozwoju Gospodarczego  w Wałczu odbywać się będzie w sali narad  Starostwa Powiatowego w 
Wałczu przy ul. Dąbrowskiego 17, a łączność z radnymi i innymi uczestnikami następować będzie  
z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość za pośrednictwem oprogramowania ZOOM. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji oraz zaproszeni goście wg załączonych list obecności  

( zał. nr 1 i 2*). 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku posiedzenia. 
4. Informacja na temat pozyskiwania środków pomocowych w Powiecie Wałeckim – materiał 

sesyjny. 
5. Informacja na temat działalności statutowej, stanu zatrudnienia i bezrobocia w Powiecie 

Wałeckim, podsumowanie kosztów za ostatnie 5 lat w Powiatowym Urzędzie Pracy   
w Wałczu. 

6. Struktura organizacyjna Starostwa Powiatowego z wykazem stanowisk na dzień 31 grudnia 
2020 r. 

7. Opracowanie sprawozdania z działalności Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady 
Powiatu w Wałczu za rok 2020. 

8. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w Wałczu: 
a) w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2021 rok. 
b) w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
c) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego na 2021 rok. 
d) w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w 2021 roku. 
9. Sprawy bieżące. 
10. Wolne wnioski. 
11. Zakończenie posiedzenia 

 
 
Ad. pkt 1.  
Otwarcie posiedzenia. 
Posiedzenie otworzył i obradom przewodniczył Wiceprzewodniczący Komisji Przemysław 

Maksymowicz. 

 
Ad. pkt 2. 
Stwierdzenie quorum.  
Wiceprzewodniczący Komisji odczytał kolejno nazwiska radnych, którzy po wywołaniu 
potwierdzili swoją obecność. 
Zgodnie ze sprawdzoną obecnością  Przewodniczący Komisji stwierdził quorum – na stan  
9 Członków Komisji, obecni 8 nieobecny radny Andrzej Gostołek.  Wobec powyższego Komisja 
mogła podejmować prawomocne decyzje. 
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Ad. pkt 3. 

Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Porządek posiedzenia stanowi załącznik nr 3 do protokołu*.  

Ad.pkt.4. 
Informacja na temat pozyskiwania środków pomocowych w Powiecie Wałeckim.  
 

Jerzy Goszczyński – Członek Komisji. 
Mam pytanie dot. pkt 20 i 21  do. Projektu {program Aktywizacji zawodowej bezrobotnych w 
regionach wysokiego bezrobocia oraz realizacja działań określonych w ustawie COVID 
To oczywiście realizacje powiatowy urząd pracy, ale gdyby skarbnik zechciał powiedzieć tu 
pozostały dosyć duże s5rodki na te cele jak on zostały rozdysponowane i kogo w pierwszej 
kolejności one objęły , kogo najbardziej dotyczyły, czy zostały w 100% rozdysponowane  i 
rzeczywiście wszyscy którzy chcieli z nich skorzystać skorzystali . 
 
Joanna Kwiatkowska – Zastępca Dyrektora PUP w Wałczu  
- To są dwa projekty głównie kierowane do osób bezrobotnych powyżej 30 r.ż  RPO oraz osób 
młodych środki te zostały rozdysponowane w 100% i aktywizacja przebiegła pomyślnie. 
Dodatkowo  w srokach unijnych przewidziane są środki covidowe dot. wsparcia przedsiębiorców 
i zatrudnienia przez nich pracowników , to są dość duże środki , na jeden projekt około 1,5 mln zł  
drugi ok. 1,8 mln zł  jeżeli chodzi o te środki to środki z regionalnego programu  operacyjnego 
zostały wykorzystane w 100% i przedsiębiorcy skorzystali z tych środków. Jeżeli chodzi o środki  z 
programu operacyjnego Wiedza , Edukacja i Rozwój to realizacja przeszła na bieżący okres. Tutaj 
Ministerstwo nie narzuciło od górnie ze muszą być wydatkowe w tym roku.  
 
Przemysław Maksymowicz – Wiceprzewodniczący Komisji  
- Mam pytanie dot. pkt 8 i 9 projekt pod nazwa Międzynarodowa Plenerowa Majówka w Wałczu 
oraz Dożynki Powiatowo-Gminne :” Polsko – niemieckie spotkanie z kulturą w Mirosławcu one 
były rozliczone w 2020 roku ale nie odbyły się na pewno w 2020 roku tak , z uwagi na COVID , jak 
to wygląda proszę powiedzieć? 
 
Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  
- To są projekty realizowane z Interregu z tzw. Małych funduszów projektowych one były ujęte 
na 2020 rok i oczywiście one się odbyły i oczywiście zostały skonsumowane w kwotach które 
zostały podane wspólnie z przedstawicielami z Niemiec. T były dożynki w Mirosławcu i odbyły się 
w 2019 roku i makówka również w 2019 roku , rozliczenie było w roku 2020 . 
Projekt były zrealizowane w 2020 roku ,a le również jak powiedziałem tez projektu który były w 
2019 rozliczane w 2020 roku , ale całość tej kwoty która dotyczy tych projektów łącznie z PCPR 
również w szkołach i tez zauważyliście Państwo z jest wiele projektów covidowych , które były 
realizowane w sumie ona opiewa na 32 279221,60 zl jest to bardzo duża kwota która została 
zrealizowana w 2020 roku. Tu chciałabym podziękować tym którzy się szczególnie zaangażowali 
w to żeby te projekty mogły być zrealizowane, szczególnie jednostka organizacyjnym, 
Powiatowemu Urzędowi Pracy ,Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie  również Szkołą, którzy 
wykorzystali możliwości w ramach  covidu które służyły dzieciom i młodzieży bardzo się z tego 
cieszę. Projekt które są tutaj nie ujęte które wchodzą w rozliczenie w 2021 roku to są z małych 
projektów typowo covidowe, dwa projekty  na kwotę ponad 400 tys zł, skorzystały nasze 
wszystkie instytucje, ale również osp i szpitale które mamy na terenie naszego Powiatu. 
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Wobec braku innych głosów w przedmiotowym temacie Wiceprzewodniczący Komisji poddał pod 
głosowanie przyjęcie Informacji na temat pozyskiwania środków pomocowych w Powiecie 
Wałeckim.  
LICZBA OBECNYCH - 8 

GŁOSY ZA - 8 (radni: Janusz Ciaś, Jerzy Goszczyński, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, 
Janusz Różański, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Tadeusz Wenio) 
GŁOSY PRZECIW – 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 
W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała Informacje.  
 
Ad.pkt.5.  
Informacja na temat działalności statutowej, stanu zatrudnienia i bezrobocia w Powiecie 
Wałeckim, podsumowanie kosztów za ostatnie 5 lat w Powiatowym Urzędzie Pracy w Wałczu. 
Przedmiotowa informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu*.  

Jerzy Goszczyński – Członek Komisji. 
- Obraz jest pozytywny, jednak prosiłbym aby powiedziała czy dzisiaj są tendencje które mogłyby 
zmienić ten obraz, czy są środki które mogłyby spowodować zmianę pozytywna lub negatywna. 
Czy dzisiaj w PUP takie rzeczy się analizuje.,  
 
Joanna Kwiatkowska – Zastępca Dyrektora PUP w Wałczu  
- Jak Państwo widzą w materiale na przestrzeni 5 lat przyzwyczailiśmy się na naszym rynku ze w 
okresie letnim bezrobocie spada , rok 2020 był rokiem innym, był przede wszystkim od 
poprzednich lat i przebiegł on w porównaniu do  poprzednich ten rok przebiegł zupełnie inaczej. 
W o9kresie letnich nasze bezrobocie spadało, malało , tak od kwietnia bezrobocie nam wzrosło. 
Stopa bezrobocia w m-cu kwietniu i październiku wynosiła 10% bądź powyżej 10 % następnie 
spadała , aż w grudniu osiągnęliśmy 9,7 %. Jest to inna sytuacja niż poprzednich latach , mamy 
więcej osób bezrobotnych zarejestrowanych, pandemia wpłynęła na rynku pracy , mamy mniej 
ofert pracy w związku z tym mnij osób bezrobotnych zostało wyrejestrowanych no i przede 
wszystkim Urząd Pracy realizował zadania covidowe – dotacje, pożyczki wsparcie przedsiębiorstw 
w okresie covida.  Środki do dyspozycji mamy w tym roku otrzymaliśmy środki większe na 
aktywizację decyzją  Ministra niż w latach poprzednich , działamy na bieżąco, realizujemy na 
bieżąco formy wsparcia , działamy na bieżąco jeżeli chodzi o wsparcie covidowe, wnioskodawcy 
nie czekają długo na wypłatę środków bo to jest z dnia na dzień. Jeżeli chodzi o jakieś zastrzeżenia, 
generalnie chodzi o wykształcenie osób które są w rejestrze osób bezrobotnych , zauważyliśmy 
że najmniej osób jest zarejestrowanych z wyksztalceniem wyższym, a najwięcej jest osól 
zarejestrowanych jako bezrobotnych  z wykształceniem gimnazjalnym bądź niższym i tutaj będzie 
problem jeżeli chodzi o zaspokojenie potrzeb kadrowych przedsiębiorców , pracodawców gdzie 
wymagana jest wykształcenie wyższe z uwagi ze na to  w rejestrze osób bezrobotnych jest teraz 
bardzo mało.  
 
Jerzy Goszczyński – Członek Komisji. 
- A tendencje które na rynku mogą się pojawić w najbliższym czasie mówię o tym roku o przyszłym 
roku ewentualnie czy już takie rzeczy PUP rozpatruje 
 
Joanna Kwiatkowska – Zastępca Dyrektora PUP w Wałczu  
- Obserwujemy wzrost ale to jest nie znaczy wzrost liczby osób bezrobotnych, bo raptem 1400 
osób bezrobotnych jesteśmy na poziomie 1526 osób bezrobotnych to nie jest duża tendencja 
wzrostowa    ilościowo nam wzrosło osób ,ale strukturę w rejestrze osób bezrobotnych, to 
struktura % w tej sytuacji nam maleje to nie jest jakaś zła tendencja. Jeżeli chodzi o działalności 
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gospodarcze które funkcjonują na terenie powiatu wałeckiego , z analizy jaką Państwo 
zaobserwowali w I połowie 2020 roku ilość działalności gospodarczej wzrosła , tak wiec na ta 
chwile nie ma obraz negatywnego co by wpływało zamkniecie tej działalności , pełny obraz 
będziemy miały przy następnej informacji wówczas będziemy mieli pełną inflacje jeżeli chodzi o 
działalność gospodarczą.  
Wszystkie formy zrealizowaliśmy , nawet w zeszłym roku było udzielnych więcej dotacji na  
uruchomienie działalności gospodarczej niż w 2019 roku. Staże cieszyły się dużym powodzeniem, 
Ministerstwo podniosło stawki , wzrósł zasiłek dla osób bezrobotnych o 400 zl, w konsekwencji 
wzrosło stypendium stażowe , jako takich zastrzeżeń nie widzimy , Mogą być braki kadrowych  i 
potrzeb pracodawców , co w konsekwencji spowodowało ze wzrosła nam ilość oświadczeń o 
zatrudnieniu cudzoziemców bo Polacy nie spełniają pewnych wymagań.  
 
Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  
- Pan radny Goszczyński zapytał jak to przyszłościowo będzie wyglądać, sytuacja dla naszego 
powiatu dosyć trudna., bo m, cały czas jesteśmy w strefie włączenia jest grupa społeczna która 
potrzebuje szczególnej pomocy potrzebuje pracy , często tej pracy nie chcą podejmować i tutaj 
jest wielkie zadania dla Powiatowego Urzędu pracy jak z tymi problemami sobie poradzić liczymy 
na to ze dzieci temu ze jesteśmy w tej grupie włączenia , a więc powiat który potrzebuje 
szczególnej pomocy otrzymamy dodatkowe środki na to żeby te osoby wspierać i tworzyć dla nich 
miejsca pracy .Jest taka zapowiedź ze tam gdzie takie sytuacje występują mam nadzieje, że środki 
będą kierowana większe niż dotychczas.  
 
Wobec braku innych głosów w przedmiotowym temacie Wiceprzewodniczący Komisji poddał pod 
głosowanie przyjęcie Informacji na temat działalności statutowej, stanu zatrudnienia i bezrobocia 
w Powiecie Wałeckim, podsumowanie kosztów za ostatnie 5 lat w Powiatowym Urzędzie Pracy  
w Wałczu. 
 
LICZBA OBECNYCH - 8 
GŁOSY ZA - 7 (radni: Janusz Ciaś, Jerzy Goszczyński, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz,  
Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Tadeusz Wenio) 
GŁOSY PRZECIW – 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ – 0 
BRAK GŁOSU – 1 (radny: Janusz Różański) 
W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała Informacje.  
 
Ad.pkt.6.  
Struktura organizacyjna Starostwa Powiatowego z wykazem stanowisk.  
Przedmiotowa informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu*.  

Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie Wiceprzewodniczący Komisji poddała pod 
głosowanie przyjęcie Informacji na temat Struktury organizacyjnej Starostwa Powiatowego  
z wykazem stanowisk.  
 

LICZBA OBECNYCH - 8 
GŁOSY ZA - 7 (radni: Janusz Ciaś, Jerzy Goszczyński, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz,  
Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Tadeusz Wenio) 
GŁOSY PRZECIW – 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 
BRAK GŁOSU – 1 (radny: Janusz Różański) 
W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała Informacje  
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Wobec braku głosów w przedmiotowym temacie  Wiceprzewodniczący Komisji poddał  pod 
głosowanie informację o Strukturze organizacyjnej Starostwa Powiatowego z wykazem 
stanowisk.  
 

Ad. pkt. 7.  
Opracowanie sprawozdania z działalności Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady 
Powiatu w Wałczu za rok 2020. 
Przedmiotowa informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu*.  

Wobec braku innych głosów w przedmiotowym temacie Wiceprzewodniczący Komisji poddał pod 
głosowanie przyjęcie sprawozdania. 
LICZBA OBECNYCH - 8 
GŁOSY ZA - 8 (radni: Janusz Ciaś, Jerzy Goszczyński, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, 
Janusz Różański, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Tadeusz Wenio) 
GŁOSY PRZECIW – 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 
W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie 
 
Ad. pkt. 8. 
Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w Wałczu: 
 

a) w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2021 rok. 
 

Bogdan Wankiewicz – Starosta Wałecki  
- Przesłanki do zmiany w budżecie , są bardzo ważne ponieważ chcemy zaktualizować wartości 
dochodów i wydatków związanych z realizowanymi inwestycjami, a więc nowe inwestycje które 
pokażą nam się w 2021 roku i tez chcielibyśmy na nie zabezpieczyć środki. 
 
Paweł Gwozdecki- Skarbnik Powiatu     
- W tej uchwale wprowadzamy te rzeczy , o których mówiliśmy wcześniej , ta aktualizacja budżetu 
która jest dzięki temu ze poznaliśmy wartości w jakim zamknął budżet roku 2020. 
Rozdysponowujemy tutaj środki  na inwestycje , nie tylko o tych innych rzeczach jakby oddzielnie, 
ale główny elementem są tutaj inwestycje. Rozdysponowujemy tutaj środki które pozostały nam 
z Rządowego Funduszy  inwestycyjnych Lokalnych, tam w ubiegłym roku wydatkowaliśmy niecałe 
400 tys zł a otrzymaliśmy zwrotu niecałe  /test niezrozumiały/ oraz rozdysponowujemy środki  
z kredytów które zaciągnęliśmy pod koniec ubiegłego roku to są przygody roku ubiegłego, stad 
wynika zmiana wyniku budżetu nadwyżkowego na budżet deficytowego. Główne obszary 
finansowe to są drogi oraz majątek powiatu w postaci remontu budynków czy dokończenia 
inwestycji które są w tej chwili w toku. Te dokończenie to jest tylko ta różnica która wynika  
z niewykorzystanych środków z roku ubiegłego  bo w ubiegłym roku wiele wydatków powinno 
być poniesionych sprawy się nieco przeciągały , w tym roku będą finansowane. Mam tutaj na 
myśli Lokalne Centrum Nauki i mała cząstek Powiatowego centrum Kształceni Ustawicznego  
i Zawodowego , także głównym elementem są drogi. Mamy tutaj wprowadzane a do budżetu 
realizacje drogi Piecnik – Próchnowo finansowana w dużej mierze dotacją w wysokości 3 mln zł , 
natomiast pozostałe środki 2 mln 119 tys. zł na ten moment są wprowadzone do budżetu środki 
powiatu, środki z kredytu z ubiegłego roku. Natomiast należy mieć tutaj na uwadze konieczność 
pozyskania środków zewnętrznych po to aby tych środków kredytowych mogli jak najmniej zużyć. 
Kolejnym inwestycjami związanymi z inwestycjami to przygotowanie dokumentacji , to są 3 
dokumentacje  głównie na przebudowy związane z budową ścieżek rowerowych to jest kwota ok. 
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313 tys. zł. Ponadto jeśli chodzi o nasze budynki mamy tutaj wydatki związane po pierwsze  
z wydatkami w ramach inwestycji na Lokalnym Centrum Nauki i jest to droga przeciwpożarowa 
oraz mniejsze zadanie w Budynku B to są kwestie przeciwpożarowe oraz środki własne powiatu 
pochodzące z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych , jest to przebudowa pietra w Budynku 
B powiązana z powstającym Regionalnym Pogotowiem Kryzysowym, przy okazji środków  
z Województwa od Marszałka, możemy mieć niższym kosztem zaadaptować całość II piętra . 
Ponadto mamy zaplanowany w tej uchwale remont budynku I pietra w budynku Starostwa przy 
ul. Dąbrowskiego 17, środki również pochodzą z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych tj,. 
kwota 450 tys zł.  Taka wysoka kwota w tej uchwale to jest 475 386 tys. zł są to środki na Lokalne 
Centrum Nauki ale pochodzące również Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych one są tutaj 
wpisane ze względu na to że do kompetencji rady należy rozdysponowanie przychodów  roku 
ubiegłego , chodź generalnie te środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych mogą być 
przesuwane i mogą być kierowane przez Zarząd , jednak nastąpiła sytuacja ze musimy uruchomić 
przychody roku ubiegł ego stąd znajduje się w uchwale kierowanej do Rady Powiatu. Z mniejszych 
kwot 25 tys. zł na zakup pojazdu gaśniczego dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej. 
I oprócz tych zadań inwestycyjnych mamy zwiększenie budżetu Powiatowego Zarządu Dróg  
w związku z trudna akcją zimową zwiekszenie kosztów zimowego utrzymania dróg łączna kwota 
wydatkow na ten cel to 270 tys zl. , 250 tys to sa usługi i materiały , antomiast 20 tys to sa 
zwiekszone dotacja dla gmin Człopa i dla gminy Tuczno. Oprócz tych rzezy mamy dokonane 
jeszcze przemieszczenia plnaw wydatków.  
 
Jerzy Goszczyński – Członek Komisji. 
- Pytanie dot. funduszu covidowego , ponieważ są zadania które zostały wpisane słabo kojarzę z 
funduszem covidowymi ,ta informacja gdyby była bardziej szczegółowa.,np. modernizacja I pietra 
budynku starostwa z funduszu covidowego brzmi coś tajemnico  dlatego proszę żeby mi to 
uzmysłowić, co to oznacza ze ten fundusz jest tak, elastyczny że pod tym hasłem można ująć 
szeroką gamę zadań czy tak jest sformułowane ze te wymienione hasła są dopuszczalne.  
 
Paweł Gwozdecki- Skarbnik Powiatu     
- W ramach środków pojęcie fundusz przeciwdziałania COVID -19 to jest bardziej ogólne do 
pieniędzy, które się znajdują w Rządowym Funduszu Inwestycji Lokalnych po prostu część 
środków zostało przesuniętych w mniejsza podziałkę i to ma służyć symulacji rynku z takim 
zamysłem , są to środki które zostały przyznane na inwestycje , one nie muszą być związane to są 
środki na wsparci e samorządów w sytuacji kiedy mogły być ograniczone ich dochody w realizacji 
inwestycji. 
 

Wobec braku innych głosów w przedmiotowym temacie Wiceprzewodniczący Komisji poddał  pod 
głosowanie zaopiniowanie  projektu uchwały. 

LICZBA OBECNYCH - 8 
GŁOSY ZA - 7 (radni: Janusz Ciaś, Jerzy Goszczyński, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz,  
Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Tadeusz Wenio) 
GŁOSY PRZECIW – 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 1 (radny: Janusz Różański) 
W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

b) w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 
Bogdan Wankiewicz –  Starosta Wałecki  

- Proszę Państwa po takim długim okresie korzystania ze środków skarbu państwa dot. 
zaciągnięte kredyty, jeszcze z radnym Goszczyńskim doszliśmy do wniosku że trzeba się go 
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pozbyć, w sensie takim, że on jest jeszcze jest oprocentowany na 1,5% , a dzisiaj w bankach 
kredyty dużo tańsze , i jest szansa ze zaciągając ten kredyt pozbyli się mówiąc kolokwialnie opieki  

Jeżeli chodzi o kredyt zaciągnięty w ramach programu naprawczego. Co nam to da przede 
wszystkim będziemy mogli realizować swoje zadania , a nawet bardziej bezpiecznie. Dlaczego tak 
ponieważ każde zaciągnięcie zobowiązania powoduje że musimy prosić o opinię Ministerstwo 
Finansów również Regionalną Izbę Obrachunkową, nieraz ten kredyt jest na potrzebny na dana 
chwilę, a to się przeciąga z pół roku i dłużej. To powoduje że jesteśmy w trudnej sytuacji żeby 
pewne sprawy pospinać finansowo.  

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

- Ta uchwała pozwoli zamienić Powiatowi tytuł dłużny budżetu Państwa na tytuł dłużny na rynku 
komercyjny , ta kwota 11 mln 170 tys. zł to kwota zadłużenia jakie pozostało do spłaty wobec 
Skarbu Państwa . W tej chwili dług wobec Skarbu Państwa jest oprocentowany na 1,5 %, 
aczkolwiek nie jest to wartość stała , jest to 1,5 % ale nie mniej niż 50 % stopy dyskonta weksli. 
Ta stopa dyskonta weksla jest w tej chwili niska jest 0,11 , natomiast ona się również zmienia tak 
silnie jak kwota które związane są tytuły dłużne na rynku bankowym czyli WIBOR. Na rynku 
bankowym jesteśmy w stanie uzyskać kredyt w wysokości 0.9 – 1% ponad WIBOR, WIBOR teraz 
wynik 0,19 % z tendencją zniżkową. Ta operacja pozwoli zaoszczędzić min. 100 tys. zł w całym 
okresie kredytowania, ale pozwoli ona również na zrezygnowaniu z programu Naprawczego który 
de facto nie funkcjonuje , nie funkcjonuje z uwagi na to ze mieliśmy do czynienia z bardzo dużymi 
podwyżkami wynagrodzeń w sferze oświaty . A program naprawczy był głownie oparty na kwestii 
wynagrodzeń  , a konkluzja jest taka że pierwotne założenia Programu Naprawczego nie mogły 
być zrealizowane w związku ze zwiększeniem dynamicznym kosztów wynagrodzeń co nie pociąga 
za sobą negatywnych konsekwencji ponieważ kwestia dochodów i wydatków Powiatu 
powiedzmy jest możliwa do ustabilizowania i nic nam nie zmienia kuratela Ministerstwa 
Finansów natomiast jest tu pewien dysonans, ponieważ wykazywania ciągnie niemożności 
realizowania Programu Naprawczego jest bezsensu i nikt nie ma wątpliwości jeśli chodzi o stronę 
Ministerialną   ze mamy do czynienia z przyczynami obiektywnymi a taki ruch pozwoliłby nam na 
zdjęcie tej kurateli Ministerstwa Finansów i problemu jakim jest Program Naprawczy , który nie 
może w tej chwili funkcjonować z powodów które wymieniłem,. Co do przyszłości i co do tego  
jak mogą się układać stopy procentowe , bo kredyt będzie rynkowy cóż stopy kredytowe 
europejskie od roku 2014  są na ujemnych poziomach. Najprawdopodobniej na razie też będą na 
takich poziomach szczególnie po pandemii  w związku z podwyższam ta stopa procentowa , stopa 
procentowa WIBOR jest  niską stopą ona jest jeszcze nie ujemna , ale prawdopodobnie przejdzie 
przez 0 i będzie ujemna , ponieważ nie tylko Polska ale i cały świat , nie można mieć pewności , 
ale tak jak powiedziałem nie kredyt jest oparty na dyskonto weksli i ono też się będzie zmieniało 
jeżeli będą rosły to też będzie wzrost po tej stronie jakby Ministerialnej . 

 

Jerzy Goszczyński – Członek Komisji 

- Zgadam się z Panem Starosta że ten kredyt był brany w określonych okolicznościach i był 
koniecznością i trzeba było w tamtym czasie pozałatwiać sprawy które były nabrzmiałe nie będę 
ich wymieniał. Natomiast mam kilka uwag , które chciałbym zgłosić. Po pierwsze rozumiem że 
ten kredyt uwalnia nas o pewnego nadzoru , zmiana formuły tego kredytu zwalnia nas od tej 
formy nadzoru i to jst przekonywujące , bo rzeczywiście pewne decyzje będzie można podjąć  
o wiele szybciej, a niekoniecznie o procedurę związano o  Regionalna Izbę Obrachunkową  
i Ministerstwo Finansów. Z drugiej jednak strony to był pewien element dyscyplinujący dzisiaj 
kiedy warunki na rynkach finansowych już są inne niż w okresie o którym rozmawialiśmy 
wcześniej to może nie ma to takie znaczenia , ale dyscyplinowało to również Radę Powiatu ze 
przy podejmowaniu kolejnych zadań i podejmowaniu jakiś zobowiązań finansowych musieliśmy 
uzyskać przysłowiową opinii e Ministerstwa Finansów to była jednak jakaś forma która 
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powodowała że wszyscy byliśmy bardziej zdyscyplinowani. Jeżeli chodzi o oszczędności to tutaj 
mam pytanie . Jeżeli w całym okresie spłaty kredytu , czuli przez prawie 11 lat mamy zaoszczędzić 
kwotę 100 tys zł to oznacza ze roczne zaoszczędzimy około 10 tys zł +/-, to powiedzmy ze 
miesięcznie to jest kwota około 1000 zł czyli to nie jest kwota wielka. Przy zmianach które się 
mogą zdarzyć nie wiemy w którą stronę ponieważ ten okres obejmuje 10 lat, wiec to nie jest tak 
ze już wiemy jakie kroki   finansowe jaka będzie sytuacja finansowa za lat 5 czy 8. Wobec 
powyższego te oszczędności wydają się iluzjonistyczne tym bardziej ze zaciągnięcie kredytu  
w banku powoduje pewne koszty jeszcze które wynikają z  pozyskania tego kredytu , nie tylko ten 
procentowy udział 0,9 do 1% ta jak mamy w tej chwili ale jeszcze zabezpieczenia dodatkowe , 
możemy się liczyć że to mogą być nieco większe kredytu. Największym argumentem który 
przekonuje mnie to jest to tracimy tego naszego interlokutora który mówi czasem tak czasem nie 
, raczej tak niż nie , ale jest to wymagane żeby się z nim kontaktować ale wszystkie inne rzeczy 
nie są chyba takie jednoznaczne.  

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

- Jeżeli chodzi o koszt i jego zmianę w czasie to kosztem dla Powiatu , my nie mamy tutaj prowizji 
i takich rzeczy u nas koszt jest prosty marża banku plus stawka referencyjna międzybankowa 
WIBOR jednomiesięczny na dzień dzisiejszy jest on wysokości 0,19%  i ten koszt 1,25 to jest taki 
to najmniej korzystny koszt wziąłem pod uwagę, przy najwyższym z możliwych na jaki Zarząd 
mógłby się zgodzić. Jeżeli on przekroczy wartości zakładane , jeżeli porównamy na dzień dzisiejszy 
strumień odsetkowy  do tego który będzie nam zaproponowany i on nie będzie niższy o te niecałe 
100 tys. to my takiego kredytu nie zaciągniemy. Ja wiem ze to nie są tu wielkie różnice ale on 
musi tu wykazywać ta różnicę impuls dla nas. Co do przewidywań nie możemy mieć pewności  
w którą strojne stopu procentowe pójdą. Ja mam w pamięci moment kiedy zaciągaliśmy kredyt 
w budżecie państwa, kiedy Ministerstwo Finansów kiedy uzgadnialiśmy z Ministerstwem 
finansów wyliczenie kosztów , bo tez wyliczaliśmy koszty kredytu. Trzeba pamiętać o tym ,że on 
jeszcze w ubiegłym roku wynosił 3% oprocentowania budżetu Państwa , on był w wysokości 3% 
,a  w momencie kiedy wyliczaliśmy koszty kredytu alternatywny to pamiętam komentarz 
Ministerstwa Finansów ja zakładałem że one będą 3-3,5% a wówczas Ministerstwo Finansów że 
za nisko wykazuje stopę procentową, ze będą koszty wyższe bo wówczas były historycznie niskie 
stopy procentowe, nie  3 % niżej to nie jest powód pandemii. Polska wprawdzie nie jest w strefie 
Euro, ale jest częścią Unii Europejskiej tam są ujemne rozliczenia miedzy bankowe, ta druga 
składowa poza marżą jest na minusie i to od 2014 roku. Na dzień dzisiejszy one są niskie i przez 
dłuższy czas będą spadać. NBP zależy aby stop były jak najniższe ponieważ też sam ma potrzeby 
kredytowe i pożycza na rynku. Te narzędzie ochrony Ministerstwa Finansów było do pewnego 
momentu bardzo pomocne, do momentu w którym sposób wyliczenia wskaźnika dla Powiatu 
którego nie zachowanie skutkowało prowadzenie budżetu przez Regionalną Izbę Obrachunkową 
dla nas , on był dla nas dość krzywdzący, ta ochrona  Ministerstwa Finansów nas chroniła przed 
ta krzywdą, ponieważ wtedy była taka sytuacja że powiat oprócz wykazywania możliwości spłaty 
rat, wykazywania możliwości spłat odsetek musiał mieć jeszcze taka sama kwotę odsetek 
dodatkowo trzymać u siebie i kierować na inwestycje bo musiał wykazywać taką kwotę odsetek 
nadwyżki. W przypadku mały zobowiązań kredytowych w jest gdzie wynoszą 100-200 tys. zł to 
nie problem, w przypadku Powiatu Wałeckiego to był duży problem odsetki 2—3 lata temu były 
płacona w kwocie 900 tys zł rocznie , Powiat musiał mieć kwotę 900 tys zł w budżecie po to żeby 
wykazywać prawidłowość wskaźnika nam się to udawało , ale jak nam się nie udawało to ta 
Ministerstwo Finansów nas chroniło przed tym , że on jest negatywny  nie mielibyśmy żadnych 
konsekwencji bo do spłaty pożyczki, te współczynniki mogły być na negatywnym poziomie. Tylko 
,ze w dniu dzisiejszym jest już inaczej już nie musimy mieć tych dodatkowych środków nasz dług 
jest liczony wedle odsetek i wedle rozchodów  czyli rat kapitałowych to jest logiczne przecież, 
Powiat który nie ma na spłatę odsetek na spłatę rat , to znaczy że ma problemy po stronie 
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finansów w zawiązku z powyższym ta ochrona na dzień dzisiejszy nie jest nam potrzebna 
ponieważ gdyby istniała oznaczałby że nie musielibyśmy się zadłużać, ona nam nic nie zmienia.  
I tak Ministerstwo Finansów nie pozwoliłoby nam na zaciągniecie kredytu , które musielibyśmy 
spłacić bieżące zobowiązania, oni dobrze na inwestycje jeszcze może wsiąść, oczywiście biorąc 
pod uwagę ważność inwestycji , nie było kredytu na który by się nie zgodzili , ale w przypadku 
negatywnych wskaźników oznaczałoby to ze musimy brać kredyt na działalność bieżące, wtedy 
nikt by się nam nie zgodził a RIO tak czy inaczej by nam ustaliła budżet. Tej ochrony Ministerstwa 
Finansów już nie ma, ona była wtedy kiedy jeszcze mieliśmy tą nadwyżkę tych środków odsetek 
dodatkowych. Ale podkreślam nie było na to potrzeby bo w WPF wyzywaliśmy ze dopiero z 2 -3 
lata będziemy mieli zawirowania, one bez przerwy się oddalało ono nigdy nie zostało 
wykorzystane w budżecie planowanym na rok następny i budżecie który jakby został zamknięty., 
tam wskaźnika zawsze był na prawidłowym poziomie z rzeczywistych danych.  

 

Cezary Skrzypczak – Członek Komisji 

- Rozumiem że Rada będzie głosowała , za ewentualnym zaciągnięciem kredytu, a i tak 
pozostajemy pod kontrolą Regionalnej Izby Obrachunkowej co do kwestii zaciąganego kredytu  
i zmian w budżecie, tak ? 

 

Wobec braku innych głosów w przedmiotowym temacie Wiceprzewodniczący Komisji poddał pod 
głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały. 

LICZBA OBECNYCH - 8 
GŁOSY ZA - 7 (radni: Janusz Ciaś, Jerzy Goszczyński, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz,  
Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Tadeusz Wenio) 
GŁOSY PRZECIW – 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 1 (radny: Janusz Różański) 
W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego na 2021 rok. 
 

Skarbnik Powiatu wyjaśnił ,że uchwała ta ma na celu umożliwienie zaciągnięcia kredytu o którym 
była mowa w poprzednim puncie porządku posiedzenia Komisji.  

 

Jerzy Goszczyński – Członek Komisji 

- Czy ta wcześniejsza spłata kredytu z budżetu Państwa  została już uzgodniona z Ministrem 
Finansów. 

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

- Ścieżka jest taka , to są tylko rozmowy nieoficjalne. Ścieżka tak najpierw opinia RIO ,a później 
Ministerstwo wypowiada się w kwestii tak czy nie. 

 

Jerzy Goszczyński – Członek Komisji 

-Czyli rozumiem, że kredyt zaciągniemy jak otrzymamy zgodę Ministerstwa Finansówd)  

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

-Tak 

 

Wobec braku innych głosów w przedmiotowym temacie Wiceprzewodniczący Komisji poddał pod 
głosowanie zaopiniowanie  projektu uchwały. 

LICZBA OBECNYCH - 8 
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GŁOSY ZA - 7 (radni: Janusz Ciaś, Jerzy Goszczyński, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz,  
Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Tadeusz Wenio) 
GŁOSY PRZECIW – 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 1 (radny: Janusz Różański) 
W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

d) w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2021 roku. 

 
Janusz Różański – Członek Komisji  
- Czy na te kwoty 75tys zł  i 145tys zł  już są chętni , jak Pani to ocenia czy te pieniądze będą 
wydatkowane i w takim trudnym momencie myślę ze to przydadzą się naszym przedsiębiorcą 
tutaj wchodzi m.in. do utworzenia nowych miejsc pracy  
 
Bożena Terefenko – Dyrektor PCPR w Wałczu  
- Na dzień dzisiejszy złożony jest 1 wniosek na utworzenie działalności gospodarczej  i 2 osoby 
pytały się o miejsc pracy dla pracowników , dwóch przedsiębiorców. Mamy wniosek złożony 
jeden i czekamy w tej chwili, myślę ze złożoną. W ubiegłym roku było to 4 wnioski i wszystkie 
środki 300 tys. zł zostały wykorzystane na utworzenie tych miejsc. Pracodawcy już coraz bardziej 
są przekonani  do zatrudniania osób niepełnosprawnych i w tej chwili te środki zaczynają się 
cieszyć dużym wzięciem, bo na jedno miejsce do 75 tys. zł  to dla pracodawcy to jest naprawdę 
bardzo duży zastrzyk finansowy.  
W tym roku mamy więcej środków o 239 448 zł sporą kwotę dałyśmy na dofinansowanie 
turnusów bo po naszych rozmowach z PFRON-em osoby które będą wyjeżdżały to część osób 
będzie już zaszczepiona a część mam nadzieję ze te 200 tys. zostanie wykorzystane , ze nie będzie 
w ubiegłym roku przesuwania co miesiąc bo ktoś rezygnował ze środków. Po raz pierwszy od 
wielu lat wzrosła kwota na 1 uczestnika WTZ-etach w ubiegłym roku wynosiła 20 496 tys zł,  
i wzrosła o 1200 zł wiec stąd też sytuacja w WTZ-ach będzie lepsza. Zastanawiałyśmy zarówno  
z Radą Społeczną ds. osób Niepełnosprawnych z przedstawicielami  i Stowarzyszeń działając na 
rzecz osób niepełnosprawnych i myślę że ten podział jest adekwatny do dzisiejszych czasów.  
 
Wobec braku innych głosów w przedmiotowym temacie  Wiceprzewodniczący Komisji poddał  pod 
głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały. 
LICZBA OBECNYCH - 8 
GŁOSY ZA - 8 (radni: Janusz Ciaś, Jerzy Goszczyński, Danuta Kęsek, Przemysław Maksymowicz, 
Janusz Różański, Cezary Skrzypczak, Tomasz Srebrzyński, Tadeusz Wenio) 
GŁOSY PRZECIW – 0 
GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ - 0 
W wyniku głosowania Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Ad.pkt.5.  

Sprawy bieżące 

Radny Tomasz Srebrzyński poruszył temat parkingu przy Starostwie, zapytał się Starosty 
Wałeckiego czy w tym temacie coś się ruszyło. Starosta poinformował ,że zastanawiają się jak 
rozwiązać ten problem.  
Wiceprzewodniczący Rady Cezary Skrzypczak zaproponował, aby przykład wziąć z rozwiązania 
jakie jest w 107 szpitalu wojskowym . Starostwa poinformował, że jest problem z księgowaniem 
środków uzyskanych ze sprzedaży biletów.  
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Wiceprzewodniczący Komisji Przemysław Maksymowicz , zapytał się Starosty czy już cos wiadomo 
o dofinasowaniu do remontu dróg na Różewo oraz czy ul. Bydgoska czy stała się ulicą Powiatu 
Wałeckiego czy są jeszcze jakieś procedury tworzone a jak tak kiedy na stanie się drogą 
powiatową.  

Starosta poinformował ,że droga Chwiram – Różewo do dr. Woj. i do Przybkowa to czekają na 
decyzję Premiera, jeżeli chodzi o województwo wyszła z województwa pozytywna opinia , mam 
nadzieję że w kwietniu już ten problem będzie znany i oczywiście jeszcze ważne jakie finansowanie 
będzie 50% czy większe.  

Jeżeli chodzi o przejęcie dróg 10 i od węzła ul. Kołobrzeska do ronda Solidarności do dr. 
Wojewódzkiej  to czekamy na decyzje Sejmiku już pismo dostaliśmy od Marszałka i Zarządu dróg 
wojewódzkich ze będziemy spadkobiercami tych dróg , my mamy 30 dni na to żeby podjąć 
uchwałę i przekazać te drogi do gmin. My tych dróg nie chcemy, rozmawiałam z władzami Gminy 
i Miasta , Burmistrz wyraża zgodę żeby przyjąć tą odcinek drogi od ronda Wolności  do granicy  
z gminą, to jest ok 2 km, my byśmy przekazali ul. Dworcowa i Tysiąclecia ok. 1 km. To tak jakby  
z niekorzyścią dla nas, aż tego co wiem to Rada jest przychylna. Jeżeli chodzi o Gminę, to już  
w ogóle Rada bo tam chcieliśmy od granicy z miastem do rondo Witankowo to jest prawie 10 km 
przejąć ten odcinek drogi w zamian oczywiście przekazalibyśmy oczywiście nieremontowane 
drogi z Witankowa do Czapli Czapla Młyn i to by było pól na pół., ale wiem ze Radni nie są zgodni 
co do tej propozycji w związku z czym mamy taka możliwość i przekażmy drogi dla gminy miejskiej 
i gminy wiejskiej.   

 

Wobec braku innych głosów w przedmiotowym punkcie  Wiceprzewodniczący Komisji  przeszedł 
do kolejnego. 

 

Ad. pkt. 6. 

Wolne wnioski i zapytania. 

W przedmiotowym punkcie głosu nie zabierano. 

 

Ad. pkt. 7.  

Zakończenia posiedzenia 

Wobec braku głosów w punkcie „Wolne wnioski i zapytania” oraz wyczerpania porządku 
Wiceprzewodniczący Komisji o godz. 1317 zamknął posiedzenie Komisji. 
 
* Protokoły z imiennego głosowania radnych stanowią załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

Załączniki do wglądu na samodzielnym stanowisku ds. obsługi Rady Powiatu Starostwa 
Powiatowego w Wałczu  

 

Na tym protokół zakończono.  

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu 
         i Rozwoju Gospodarczego 

 
/-/ Przemysław Maksymowicz  
  

Protokołowała:  
Inspektor  
ds. obsługi Rady Powiatu 
/-/Kinga Kanduła 


